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ПРОТОКОЛ № 102 

от дистанционното заседание чрез видеоконферентна връзка на  

Гражданския съвет към ВСС, проведено на 31.05.2024 г. 

 

 

 

Днес, 30 август 2024 г., петък, от 9:30 ч. в зала 512 в сградата на Висшия съдебен 

съвет – гр. София, ул. „Екзарх Йосиф” № 12, се проведе заседание в смесена форма – 

присъствено и дистанционно чрез видеоконферентна връзка , на Гражданския съвет 

към Висшия съдебен съвет (ГС-ВСС), на което присъстват:  

От страна на неправителствените и професионалните организации:  

Г-жа Светла Дерменджиева – съпредседател на ГС-ВСС от страна на НПО, 

представител на Асоциация „ФОРУМ”, упълномощена за днешното заседание да 

представлява Българска съдийска органицация и Центъра за приложно-правни 

изследвания и практики; 

Г-н Тодор Балабанов – представител на Асоциация „ФОРУМ“;  

Г-жа Мария Колева – председател на Асоциацията на държавните съдебни 

изпълнители, онлайн; 

Г-жа Ралица Първанова – представител на Асоциацията на прокурорите в 

България; 

Инж. Павлина Желязкова – PR на Българската асоциация на вещите лица и 

експертите (БАВЛЕК); 

Г-н Драгомир Ангелов – представител на Българската асоциация на съдиите 

по вписванията, онлайн; 

Г-жа Венета Желева – представител на Камарата на независимите оценители 

в България, онлайн; 

Г-н Николай Кръстев – член на УС на Камарата на следователите в 

България, онлайн; 

Г-жа Богдана Лазарова – председател на сдружение „Академия за 

изследвания в сигурността и отбраната“;  

Г-жа Ева Марчева – председател на сдружение „Съдебно-счетоводни 

експерти в Република България“, онлайн; 
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Г-жа Емилия Николова – председател на Съюза на съдебните заседатели в 

България, онлайн; 

От администрацията на Висшия съдебен съвет:  

Г-жа Кремена Капралова – експерт на ГС-ВСС, главен експерт в сектор 

„Връзки с обществеността“; 

Г-жа Даниела Петкова – старши експерт „Административно обслужване“  в 

дирекция „Човешки ресурси, административно и техническо обслужване и 

класифицирана информация“.  

 

Заседанието протече при следния дневен ред:  

1. Разглеждане на въпроса за взаимодействие на вещите лица с новоизбраните 

медиатори към окръжните съдилища, във връзка със задължителната медиация.  

Вносител: инж. Албена Желязкова – БАВЛЕК,Управителен съвет 

Приложени сайтове /служебно от г-жа Светла Дерменджиева, съпредседател на 

ГС към ВСС/, за запознаване с публични материали по отношение на т. първа от ДР: 

https://vss.justice.bg/root/f/upload/40/2.-Proek_Naredba_podbor_mediatori.pdf; 

file:///C:/Users/12345/Downloads/%D0%A1%D0%BF%D1%80%D0%B0%D0%B2%D0%BA%D0

%B0%20%D0%BF%D0%BE%20%D1%87%D0%BB.%2026,%20%D0%B0%D0%BB.5%20%D0

%97%D0%9D%D0%90%20%D0%97%D0%B0%D0%BA%D0%BE%D0%BD%20%D0%B7%D0

%B0%20%D0%BC%D0%B5%D0%B4%D0%B8%D0%B0%D1%86%D0%B8%D1%8F%D1%82

%D0%B0.pdf; 

https://vss.justice.bg/root/f/upload/30/koncepcia.pdf; 

https://www.justice.government.bg/home/normdoc/2135496713; 

https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83

%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-

%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-

%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-

%D1%81%D1%8A%D0%B4/; 

https://www.sporazumenia.com/bg/zakoni-aktove-za-mediaciata.html; 

https://transparency.bg/wpcontent/uploads/2021/06/publication_50_1_compressed.pd;f 

https://www.ela.europa.eu/sites/default/files/202403/guidance_for_mediators_BG.pdf; 

https://drp-legal.com/news/34292/. 

2. Обсъждане на предложение за провеждане на изнесено заседание на ГС към ВСС 

в гр. Хасково до края на 2024 г., по възможност след избора на председател на Окръжен съд 

– Хасково, насрочен за м. октомври на 2024 г. 

Вносител: инж. Албена Желязкова – БАВЛЕК, Управителен съвет 

https://vss.justice.bg/root/f/upload/40/2.-Proek_Naredba_podbor_mediatori.pdf
file:///C:/Users/12345/Downloads/Ð¡Ð¿Ñ�Ð°Ð²ÐºÐ°%20Ð¿Ð¾%20Ñ�Ð».%2026,%20Ð°Ð».5%20Ð�Ð�Ð�%20Ð�Ð°ÐºÐ¾Ð½%20Ð·Ð°%20Ð¼ÐµÐ´Ð¸Ð°Ñ�Ð¸Ñ�Ñ�Ð°.pdf
file:///C:/Users/12345/Downloads/Ð¡Ð¿Ñ�Ð°Ð²ÐºÐ°%20Ð¿Ð¾%20Ñ�Ð».%2026,%20Ð°Ð».5%20Ð�Ð�Ð�%20Ð�Ð°ÐºÐ¾Ð½%20Ð·Ð°%20Ð¼ÐµÐ´Ð¸Ð°Ñ�Ð¸Ñ�Ñ�Ð°.pdf
file:///C:/Users/12345/Downloads/Ð¡Ð¿Ñ�Ð°Ð²ÐºÐ°%20Ð¿Ð¾%20Ñ�Ð».%2026,%20Ð°Ð».5%20Ð�Ð�Ð�%20Ð�Ð°ÐºÐ¾Ð½%20Ð·Ð°%20Ð¼ÐµÐ´Ð¸Ð°Ñ�Ð¸Ñ�Ñ�Ð°.pdf
file:///C:/Users/12345/Downloads/Ð¡Ð¿Ñ�Ð°Ð²ÐºÐ°%20Ð¿Ð¾%20Ñ�Ð».%2026,%20Ð°Ð».5%20Ð�Ð�Ð�%20Ð�Ð°ÐºÐ¾Ð½%20Ð·Ð°%20Ð¼ÐµÐ´Ð¸Ð°Ñ�Ð¸Ñ�Ñ�Ð°.pdf
file:///C:/Users/12345/Downloads/Ð¡Ð¿Ñ�Ð°Ð²ÐºÐ°%20Ð¿Ð¾%20Ñ�Ð».%2026,%20Ð°Ð».5%20Ð�Ð�Ð�%20Ð�Ð°ÐºÐ¾Ð½%20Ð·Ð°%20Ð¼ÐµÐ´Ð¸Ð°Ñ�Ð¸Ñ�Ñ�Ð°.pdf
https://vss.justice.bg/root/f/upload/30/koncepcia.pdf
https://www.justice.government.bg/home/normdoc/2135496713
https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-%D1%81%D1%8A%D0%B4/
https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-%D1%81%D1%8A%D0%B4/
https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-%D1%81%D1%8A%D0%B4/
https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-%D1%81%D1%8A%D0%B4/
https://news.lex.bg/%D0%BA%D0%BE%D0%BD%D1%81%D1%82%D0%B8%D1%82%D1%83%D1%86%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BD%D0%B8%D1%8F%D1%82-%D1%81%D1%8A%D0%B4-%D1%81%D0%B5-%D0%B7%D0%B0%D0%B5%D0%BC%D0%B0-%D1%81%D1%8A%D1%81-%D1%81%D1%8A%D0%B4/
https://www.sporazumenia.com/bg/zakoni-aktove-za-mediaciata.html
https://transparency.bg/wpcontent/uploads/2021/06/publication_50_1_compressed.pd;f
https://www.ela.europa.eu/sites/default/files/202403/guidance_for_mediators_BG.pdf
https://drp-legal.com/news/34292/
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3. Организационни въпроси. 

 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Добро утро!  

Аз се радвам, че така в този отпускарски момент и при положение, че няма нещо, 

което да се работи в законодателната част, за да има какво да гледаме, но тъй като имаме 

доста широки възможности от Индикативния план това е добър момент да се разглеждат 

теми, които иначе биха били така с малко забавено разглеждане по повод на по-спешни и 

текущи задачи, които се възлагат. Така, че аз се радвам, че можем да разгледаме така 

предложената тема от БАВЛЕК. Лошото е, че не виждам БАВЛЕК, като докладчици – може 

би ще закъснеят, може би имат някакъв проблем. Минали са се 2-3 минути все още. 

Дневният ред е, нали, още веднъж ще ви запозная – разглеждане на въпроса за 

взаимодействие на вещите лица с новоизбраните медиатори към окръжните съдилища, във 

връзка със задължителната медиация. Лично аз съм разпратила изключително много 

препратки както и ВСС, така и с оглед закона и материали към него – вярвам, че всички сте 

се запознали. Сега, и следващата точка, която е в. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Това щях да предложа, ако искаш да преместим точките. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, сега ще ги разместим, да. 

Обсъждане предложение за изнесено заседание – пак е от БАВЛЕК, ги няма. 

И т. 3 – стандартно, винаги последната, знаете, слагаме организационни въпроси, …, 

нашия официален технически сътрудник, след като изпратих дневния ред е допълнила и 

изпратила един документ, който да се включи за разглеждане в т. 3. На което аз говорих, че 

да, след като е изпратено, ще бъде като т. 3.1 и всички останали, които се гледат, знаете 

какъв е моя подход – 3.1, 3.2 и т. н., докато има какво да се гледа. И тък като БАВЛЕК в 

момента ги няма, аз предлагам да разгледаме това, което – в случая по т. 3, в случая 3.1, и се 

надявам докато ние това го разгледаме, да можем те да се присъединят, за да преминем по 

същество на най-вече на т. 1. 

Ако някой има против, моля да каже, ако не – ще приема, че сте съгласни. Има ли 

някой, който е против. 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Не. Не. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Въздържали се? 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Няма никой. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Значи, приемаме, че разглеждаме т. 3. 

Т. 3 какво касае. След заседанието, което беше последното, аз горе-долу ги следя 

нещата по отношение на, знаете, за три неучастия в заседание на ГС-ВСС под формата на 

упълномощаване, изпращане на писмено становище или присъствено, или онлайн участие, 

организацията се изключва. Такъв е Правилника и тя се изключва автоматично без да е 
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необходимо това да се минава през заседание на ГС-ВСС или да се взима някакво 

допълнително решение. Лично аз участвам, нали, тези, които са по-старите членове знаят, 

участвам активно без отсъствие от януари 2015 г., 2014 г. имах 2-3 месеца, но не си спомням 

дали не бях упълномощила някой, затова твърдя, че от януари 2015 г. към днешна дата, нали, 

сметнете това са достатъчно много години, такива случая е имало няколко на брой, бих 

казала повечко – нито се е коментирало, нито каквото и да било, тъй като това е част от 

правилата. Ние сме имали промени в Правилата, но тази част никога не е била засягана. След 

това, все пак се информирах в продължение на ситуацията се информирах от                                

г-жа Карагьозова – предходния съпредседател на ГС-ВСС. 

/В залата влиза инж. Павлина Желязкова – БАВЛЕК/ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Която беше 7 години, все пак как е 

процедирала при такива случаи. Нямало е нищо, което да се прави извън това, което се 

предполага, извън предписаното в нашите Правила за работа.  

Каква е ситуацията в момента. Бях помолила г-жа … да ме информира официално – 

аз от време на време имам такава организация, следя ги нещата, администрирам ги, това е 

част от моето заздължение, като съпредседател, а тя ми отговори, даде ми списъка – има 

такава организация, на която й казах да подготви уведомителното писмо, че са изключени, 

съгласно Правилника и да ми се обади кога да отида да подпиша, и да поднесе на другия 

съпредседател. След което, тук съм извадила и преписките, които са били естествено само 

между съпредседателите и …, с оглед архивиране на информацията, на което, след като сме 

говорили по телефона, на 15 юли пиша: „Здравейте,“ както и до нея, така и до г-н Иванов, 

„Така, както се разбрахме с г-жа … миналата седмица“ – това съм искала предходната още, 

„очаквам да се видим тази седмица по повод уведомителното писмо.“ На което на 16-ти              

г-жа … ми изпраща следното: „Здравейте г-жо Дерменджиева, Както знаете, преди да бъде 

изключена една организация от състава на ГС-ВСС поради три последователни отсъствия, се 

провежда разговор с представителите за причините, поради които не са участвали в 

заседанията. В тази връзка и каквато е практиката в ГС-ВСС осъществих контакт с г-н 

Кънев“ – става въпрос за одиторите асоциация, те са двама или трима човека, „изпращам 

кореспондецията ни по въпроса. По-рано днес той се свърза с мен по телефона и ми обясни, 

че е бил в болница. За Ева Марчева каза, че тя е заминала за Турция за лечение. Другото го е 

написал и са имали становище за заседанието в Търново.“ Само, че тези становища никой 

тук не ги е получил и никъде не са били получени, те твърдят, че ги имат. Имат, но в ГС-ВСС 

нищо не е получено. След което – вие сте го видели, имало е кореспонденция, представена е 

очевидно на г-н Иванов и той е написал „За заседание“. 

За мен лично е необяснимо защо, може би греша. Пак повтарям, такива случаи е 

имало много, попитах г-жа Карагьозова – никакви събеседваници никога не е имало, защото 
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това предполага да се разглеждат официални причини за – винаги има, сега дали са 

болнични, дали е нещо друго, някакви причини, които членовете на ГС-ВСС биха уважили и 

биха прескочили нормата в Правилата за автоматично изключване. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Това означава …/говорят едновременно/… на гласуване, да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Това значи – да, да се подложи на гласуване. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Което не е по устава, да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Което – да, не е по нашите Правила и никога 

не е правено. 

Имаме няколко организации, в това число, знаете, една от най-големите – на 

Александър Николов, които са… 

ОТ ЗАЛАТА: Беше изключена. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Беше изключена, защото имаха едни 

програми хората, независимо колко много участници имат и тук присъствания бяха 

пропуснали. Подадоха си заявлението, за 5 минути ги приехме и т. н. Има други, които са 

били изключени и не са си подавали повече заявлението. Има такива, които самостоятелно са 

пожелали да напуснат, защото, да кажем, имат някакви приоритети или други причини – това 

не е в случая по темата. 

Пак казвам, че това, което е изпратено, предполага ние да разглеждаме 

обстоятелства да или не и да гласуваме. По нашите Правила, ако греша много моля, който е 

запознат, веднага да ме апострофира, дали ние имаме това задължение да разглеждаме 

обстоятелства, защото и тези, които някога са изключени, може да са имали подобни 

обстоятелства, но никога не са разглеждани, никой не си е позволявал да пише, защото това 

го няма в нашите Правила. 

Само да кажа. Това значи, разбира се, който иска може да внесе след време, ако 

трябва и другия път, ако има такова предложение за преразглеждане на Правилата и т. н., ако 

има предложение за промени, но при всички случаи към момента нещата изглеждат така. 

Ние имаме граждански задачи да разглеждаме и лично моето мнение е, че това би утежнило, 

ако някой даде такова предложение, работата на ГС-ВСС, защото ще започнем едни 

безкрайни гледаници на кой има – какви са основанията, дали ги приемаме или не, което, 

лично за мен, не е целта на ГС-ВСС. 

Богдана Лазарова. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Тази справка на г-жа …, която цитираш, има ли бройката, 

примерно, към днешна дата колко са такива, които – изобщо някаква бройка на организации 

отпадат ли? 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Към днешна дата е само тази организация – 

аз постоянно си искам справки така, че е само тази организация. Това ми е, аз горе-долу ги 

следя, но се оповавам на това, което може да съм пропуснала нещо и т. н. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Освен. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Искам от нея официална информация. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Освен Александър Николов, друга нямам спомен да са 

подавали молба за повторно членство, нали така? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ми,… 

/Говорят едновременно./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: … но казвам, че принципно това няма 

никакъв…  

/Говорят едновременно./ 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: … всяка организация има право да си подаде повторно. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Разбира се, разбира се. 

Така. Има ли изказвания по темата?  

/Никой не отговаря./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Колеги?  

/Никой не отговаря./  

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: По тази точка – 3.1, има ли изказвания?  

/Никой не отговаря./  

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Добре. Задавам въпроси, моля за, така, нали, 

в момента аз съм изразила някакво мнение само, че важното е какво е мнението на всички, а 

не личното мнение, т. е. говорим за колективното мнение със – знаете как, със превес на – 

колкото са повече „за“, образно казано. 

Правилно ли ми е разсъждението, трябва ли да гласуваме в момента това 

изключение или не, за да го подлагам на гласуване дали приемаме? Но първият въпрос е 

принципен, трябва ли да подлагаме въобще такова нещо за гласуване или да се пристъпи – … 

да си изпълни административните задачи и да напише писмото, аз лесно мога да го напиша, 

но то трябва да има изходящ номер. Моля за отговор! 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Ами, моето лично мнение е, че, ако решим да гласуваме 

„за“, това означава да си променим Правилата за функциониране на ГС-ВСС така, че 

предлагам да се приложат нашите правила. Организацията има право да си подаде за 

повторно членство, което да се разгледа и механизмът е отработен. Просто няма нужда да 

правим изключения, мисля. Това е моето мнение. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Колеги, ако позволите да се изкажа – Любка Петрова от АБАС. 
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При положение, че в устава изрично е казано, че организацията автоматично се 

изключва, не виждам причина да гласуваме тази точка. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Много благодаря, г-жо Стоянова, както и 

благодаря на г-жа Лазарова. 

Други изказвания? 

МАРИЯ КОЛЕВА: А, Светла? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да? 

МАРИЯ КОЛЕВА: Колева съм, здравейте, всички! 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Здравей, Мария! 

МАРИЯ КОЛЕВА: Тъй като се включих по-късно и някакси не разбрах за какво 

става въпрос, дали би казала с две думи? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, разбира се. Да. Една организация, която 

още към юли месец има три неучастия, нали, аз ги следя нещата и официално винаги питам 

… да ми изпрати официална справка, за да се приложат правилата, нашите Правила за работа 

на ГС-ВСС. Съответно тя ми докладва, че има такава организация, съответно аз й казах да 

подготви – то е едно стандартно уведомително писмо от два реда, въпросът е не, че аз не 

мога да го напиша, въпросът е, че се взима изходящ номер от ГС-ВСС, т. е. това е 

административната част и да ми се обади веднага да отида да го подпиша.  

Вместо това тя води разговори и преговори, като ме убеждава, че такава е практика – 

такава практика няма, тя е забравила, че съм от вече не знам колко години, сигурно без една 

от съществуването на ГС-ВСС. Разговарях с Мария Карагьозова, като предходен 

съпредседател от седем години – такова нещо, Мария ми отговори, че няма. Аз добре знам, 

че няма, но, въпреки всичко, съм се постарала да се информирам, да бъда съвсем коректна и 

обективна. 

И сега – в т. разни, … това го е изпратила, тази кореспонденция, която е дала – това 

явно е подписа на г-н Иванов, и той е записал „За заседание“, 16.07. – аз не мога да знам тя 

как го е докладвала и по какъв начин е докладвано и затова го разглеждаме, докато, надявам 

се да дойдат колегите по т. т. 1 и 2, го разглеждаме за, като т. 3.1. Изказванията – не знам 

какво си чула, до тук са, че трябва да се приложи Правилника и да не се подлага това нещо 

на гласуване, т. е. да обсъждаме и да разглеждаме причините кой бил болен, кой бил в 

чужбина и кой не е изпратил становище.  

Така, че това е, Мария. 

МАРИЯ КОЛЕВА: Благодаря ти. Без да бавим повече заседанието, без да знам коя е 

организацията, веднага казвам, че трябва да се спазва досегашната практика. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Аз веднага ти казвам коя е организацията. 

/Говорят едновременно./ 
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МАРИЯ КОЛЕВА: … по време на председателството на г-жа Карагьозова правили 

сме го и друг път, знам, че сме го правили, така да го направим и сега. Това е моето мнение, 

не знам чуваш ли ме? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Чувам те много добре. 

МАРИЯ КОЛЕВА: А, добре. И да попитам вече, след като съм си дала мнението, коя 

е организацията? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Това е организацията, от която участват 

лицата Ева Марчева и г-н Божидар Кънев и това е Сдружение на съдебно-счетоводни 

експерти в Република България /сдружение „Съдебно-счетоводни експерти в Република 

България/.  

Сега, когато ги приемахме, те казаха, че са трима човека или четирима – това преди 

няколко години, не си спомням. Сега дали са двама – нещо от преписката ми се струва, че са 

останали двама, нали, само обръщам и на това внимание. Така. Сега, въпреки всичко. 

Здравей – БАВЛЕК дойде. Ние гледаме т. 3.1, за да предложиш, защото знам, че ти 

ще дойдеш, ти си отговорен човек. Така, че да. 

Г-жа Първанова. 

РАЛИЦА ПЪРВАНОВА: Благодаря. Само едно изречение. И аз сега, и аз се 

включвам след тези Ваши разсъждения, за които благодаря, тъй като и аз с няколко минутки 

закъснях. Но съм съгласна с колегите, които се изказаха преди това, че следва да спазваме 

Правилата. Няма значение коя е организацията, правилата важат за всички организации, 

които са в ГС-ВСС, независимо от тези разяснения, които Вие много подробно прочетохте, 

като някаква кореспонденция.  

Считам, че, доколкото правилата казват, че автоматично отпада организацията, не е 

спазила процедурите – да изпрати становище, да упълномощи някой. Има винаги вариант да 

се подаде наново заявление за членство в ГС-ВСС така, че е абсолютно безсмислено е да се 

подлага и на гласуване, и каквато и да било повече разискване по тази тема. Ако не е 

изпратено уведомително писмо към организацията, че автоматично е отпаднала, поради тези 

причини, то считам, че това трябва да стане в най-кратък срок и да затворим тази тема. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Аз много благодаря, но въпречи всичко, тъй 

като има точка, предлагам да вземем решение, за да е ясно, със следния текст: 

След като разгледа темата, обявена, като т. 3.1 от дневния ред, ГС-ВСС взима 

решение да се прилагат ясно и точно правилата, във връзка с изключване на организации, без 

да е необходимо допълнително разглеждане на обстоятелства. 

И, нали, следващото изречение, да се предприемат спешни административни 

действия за получаване на това уведомление от съответната организация. 
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Така, сега, за да сме в по-оперативен план – знаете, казах ви, че не ми е много добре, 

предлагам следния момент:  

Има ли някой, който е против? 

/Не се дава знак от участниците./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Има ли някой, който се е въздържал? 

/Не се дава знак от участниците./ 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Щом самата Марчева не се обажда. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, самата Марчева не се обажда. Тя не се 

защити. 

Така. Сега, приемаме, че всички са за? Т. е. има ли някой, който не е за? 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Не. Единодушно е решението. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Така, значи единодушно. 

Сега, представителите на БАВЛЕК дойдоха и преминаваме, нали, по същество в 

точката, нали, от дневния ред. И тъй като тръгнахме, Поли. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Няма нищо. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: За да не губиме време, предлагам в момента, 

за да може да се съсредоточим всъщност само в истинското същество, така по същество по 

дневния ред, днес важната точка е първа. Общо взето т. 2. 

ОТ УЧАСТНИК ОНЛАЙН: При всички положения аз … /лоша връзка/… 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Моля? 

ЕВА МАРЧЕВА: Ева Марчева съм. Ако може да се включа, искам да добавя нещо, 

просто не успях да включа микрофона, докато питахте. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Разбира се, г-жо Марчева. Аз няколко пъти 

подканих, просто може би не сте ме чули. 

ЕВА МАРЧЕВА: Просто не можах няколко пъти да включа. 

Тъй като нас касае тази точка, ще си подадем допълнително още едно заявление. Със 

сигурност подкрепям, че трябва да се спазват правилата.  

Г-н Кънев беше поел ангажимент да се явява на всички заседания, това са някакви 

чисто обяснителни моменти. Но просто и той е имал някакви причини. Аз, ако знаех, че той 

няма да може, щеше да се включи друга колежка. Просто така се получи, случват се такива 

моменти.  

Ще си подадем допълнително заявлението. Със сигурност трябва да се спазват 

правилата и аз съм за това – и устава. Така, че по този въпрос няма две мнения. Ще си 

подадем допълнително заявление. 

Може да считате целия този протокол дори за редовно връчен. Мога да дойда да 

подпиша, когато прецените. 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ще спазим процедурата. Аз благодаря. Значи, 

Вие приемате уведомлението? Другото е само официално. 

/Говорят едновременно./ 

ЕВА МАРЧЕВА: … като административен процес. Но със сигурност смятам, че 

трябва да се спазва устава. При положение, че няма положение за изключение и дискусии, 

това е вече излишно. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Много благодаря. И това Ви прави чест, това 

изказване. Просто ще Ви помоля днес да напуснете заседанието. 

ЕВА МАРЧЕВА: Добре, няма проблем, ще изляза. Просто ми се случва нещо с 

компютъра, според мен мишката нещо не работи добре. Така, че от наша гледна точка аз 

няма смисъл да влизам в обяснителен режим. Желая ви успех. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Благодаря. 

ЕВА МАРЧЕВА: Всичко добро ви пожелавам! 

/Ева Марчева напуска заседанието./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: И аз. Ще ви чакам. 

Сега, т. 2 е обсъждане на предложение за провеждане на изнесено заседание в                 

гр. Хасково. Още миналото, последното заседание на ГС-ВСС, БАВЛЕК направиха, така 

дори го разгледахме общо взето само дето не взехме решение, нали, го оставихме, защото 

беше дълго заседанието, за следващото, което е днес.  

Имахме така, аз се радвам, че тази инициатива, която общо взето изведнъж излезе и 

я предложих, всички подкрепиха. Направихме първото в историята на ГС-ВСС изнесено 

заседание във Велико Търново по повод 145 години от Конституцията. Беше във връзка, така 

с проблемите, които ние многократно разглеждахме и сме били изключително активни. Така, 

че имахме едно заседание във Велико Търново, интересът на организации, колеги, медии, 

вестници и прочие беше на най-високо ниво, което говори много добре за популяризирането 

и възможност на колеги да присъстват, които не всеки път могат да дойдат до София или 

дори такива, които не са идвали. Така, че това предложение – аз много се радвам, че 

БАВЛЕК го правят и предлагат да се направи такова, нали, изнесено заседание в края на              

м. октомври 2024 г. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Тук едно уточнение от БАВЛЕК. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Тъй като при нас малко организационно – не е 

задължително в крайна сметка, може в началото на ноември, въпросът е да имаме достатъчно 

време да се организираме, защото сега има малко такива проблеми чисто организационни, те 

са си наши. Но въпросът е, че може да не го фиксираме точно в октомври, може в ноември, 
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когато е удобно на организациите, но така или иначе, по Правилник, те са в края на месеца 

така, че ние ще се постараем да поставим до края на октомври. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Сега нека само да кажа как стоят нещата. ние 

трябва да вземем решение, след това аз – както беше миналия път, имам достатъчно време, 

пускам с определен срок. Този срок е да кажем поне 15 дена или 20 преди самото заседание 

кои организации ще участват присъствено. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Да, да, разбирам те. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: За да може да се знае каква зала бихте, да 

вземеш или какво да бъде, кои гости са поканени, кои са отговорили. Защото ние поканихме 

адсолютно всички структури в съдебната система, там всички дойдоха – окръжни, местни и 

т. н. С Университета имаше, нали по конституционно право, доцент и професор и т. н. 

Мисълта ми е, че една голяма част от организацията минава административно, която аз 

контролирам, нали, защото това е първото и съм го така направила. Заедно с това каним 

предварително, те казват кой ще дойде, кой ще бъде изпратен от определената институция. 

Така, че не може да е условно! 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Да, разбирам. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Не може да е условно, затова казах ноември 

месец никой няма да дойде, защото ще е лошо времето. Октомври е възможно най-

оптималния вариант, но то все пак е южна България, би било по-добро времето. Така, че 

можем да вземем решение в момента, ако вземем календара, да видим кога е удобно за                  

м. октомври. Има ли тук календар? Дайде! 

РАЛИЦА ПЪРВАНОВА: Единствено трябва да се съобрази датата на изборите, 

доколкото. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Именно – датата на изборите е 22-ри. 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: 27-ми. Те я обявиха вече. То е неделя. 

/Говорят едновременно – уточняват коя е датата на изборите и какъв ден от 

седмицата е./ 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Може ли да кажа нещо. Аз съм Николай Кръстев и 

представлявам КСлБ. Причината да съм аз е, че колегата Христо Колев го няма. 

Моето предложение е да е 1 ноември. Понеже и аз съм от Хасково, предполагам, че    

1 ноември няма да е лошо времето, до Хасково се пътува сравнително лесно. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Само да видим какъв ден е то. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: 1 ноември е петък. Нали трябва да е в работен ден? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, не е задължително. В случая, да, петък, 

ми добре. 
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НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Понеже изборите са на 27-ми, там 25-ти, 26-ти да няма 

излишно напрежение – 1 ноември. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: 1 ноември пиша. Много благодаря. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: …/лоша връзка/… имат хубави и качествени зали. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДИЕВА: Те затова колегите имат и организация – 

съдиите искат, ще ни предложат съвместно там организация, те имат добри, как да кажа, 

добри взаимоотношения, авторитетни са с институциите. Така, че има ли други 

предложения? 

/Никой не дава знак./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Подлагам на гласуване! 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Не ни се карай, ще гласуваме. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: 01.11.2024 г. за провеждане на изнесено 

заседание, като се възлага на вносителя – организацията БАВЛЕК, както и административно 

на съпредседателя – г-жа Дерменджиева, и на техническия сътрудник – …, да структурират 

организационните въпроси, да канят съответни гости и да извършват тези административни 

действия. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Само един въпрос – само едни ден ли ще е заседанието? 

ОТ УЧАТНИЦИТЕ: Да. Един ден е – в петък. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: От табелата на София до Хасково е около два часа пътя. 

Затова питам, имам предвид часа. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Часът ще го направим следобяд. В Търново 

го направихме от 15 ч., за да може, който няма да отиде предния ден да спи, да пътува и така 

да има едно спане или да се прибере след това по-късно. Така, че така ще го направим. Освен 

това, Вие смятате пътя от София до Хасково. Ще дойдат много колеги, които не са от 

Хасково и биха искали. 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Не са от София. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, не са от София. Така, че няма това да го 

смятаме. Ще съобразя, разбира се, часа и така. 

МАРИЯ КОЛЕВА: Светле, може ли да попитам нещо? Защо трябва да е в работен 

ден, след като ще трябва хората да взимат отпуска? Например, хора, като нас, които сме в 

съдебната система, няма ей така да се тръгне, трябва да вземем отпуска. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ми не знам дали пък ще искат в събота и в 

неделя? Миналият път дойдоха много хора и беше петъка, и точно, щото следобяда. Аз те 

разбирам, Мария, обаче ще има много по-малка посещаемост. Особено… 

МАРИЯ КОЛЕВА: Защо? 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ами защото им е по-удобно. Дори да спят да 

кажем в петъка, рано сутринта в събота се прибират. По-важното е, че гостите, които каним, 

те събота и неделя няма да дойдат. Така излизат от работа и идват, които са председатели на 

съдилища и т. н. Мисълта ми е, че практиката показва, че това е по-подходящото, но ако има 

такива предложения – то зависи сега, ще го подложа на гласуване. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Добре, може ли да предложа, че аз, примерно, мисля, че 3 ч. 

е оптималния час. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: И аз така мисля, не 2,30 ч. ще го направим, за 

да има закъснели, медии и т. н. Дори ще го запишем в текста от 14,30 ч. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Трябва да го запишем в решението. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, ще го приемем. Пишат го това, което 

издиктувах. Ще намерят място и ще допълнят 14,30 – с начален час 14,30 ч. Мисля, че е 

добре. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: …/шум в залата/… може на обяд да тръгнат, до обяд да са 

си на работа, на обяд да тръгнат, до към… 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, да, но след това ония си тръгват. Виж 

сега, половин час със закъснение така пък иначе – това са медии, да се съберем, така, че ние 

ще изчакваме, това няма да ни е притеснително. Но все пак да има стимул. Нека така 

приемем. Мария Колева? 

МАРИЯ КОЛЕВА: Чувам. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Искаш ли това, което предложи – да не е 

работен ден, да не го подлагам на гласуване или не? 

МАРИЯ КОЛЕВА: Ами, ако повечето там, около теб, са на твоето мнение – не, не 

виждам смисъл. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Сега, неофициално питам – има ли смисъл да 

подлагам, за да, как да кажа. Добре, нека все пак да го подложа на гласуване, за да е ясно, 

така и така се питаме. Кой е за да бъде организирано изнесеното заседание в Хасково в 

почивен ден – събота или неделя? 

ЕЛЕНА ЯНАКИЕВА: Представител съм на АБАС, заедно със с-я Любка Петрова, 

участвам по молба на с-я Сибила Симеонова.  

Искам да кажа, че ние не можем да вземем категорично становище, естествено, че 

няма да се възпротивим с едно такова провеждане на заседание, както и кой ще присъства от 

името на Асоциацията – ще уточним допълнително на управителен съвет. Мисля, че в 

работен ден е по-добре да бъде направено това заседание, защото по отношение на пътя, 

разходите за командировка и т. н. се оправдават като командировъчни, а не под формата на 

вземане на отпуск и се изпращат дневни, пътни и т. н. Така, че няма проблем това да се случи 
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в петък, според мен, и наистина 14,30 ч. макар, че са следобедни часове, от Варна – където 

съм аз, например, пътя е четири часа и въпреки това пак е удобно. Предполагам колегите, 

които са от една много далечна точка, до 14,30 ч. пак ще успеят да стигнат. Така, че мисля, 

че е удобно така. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, и аз. Много благодаря. 

Пак казвам, че от единствения опит, който имахме с Търново, това е подходящото. 

От друга страна, нали, идва и техническия сътрудник, който отговаря за нас, от ВСС. Нея 

също я командироват, това й е работно време и т. н. Така, че и въпреки всичко и да спазим 

реда. 

МАРИЯ КОЛЕВА: Аз, в този смисъл да кажа, че никога не съм искала 

командировъчни, понеже събранията на Асоциацията винаги сме ги правили в почивни дни. 

Дори не знам изобщо как стои въпроса и дали ще ми дадат. Затова си го представях под 

формата на отпуска. Ако всички останали нямат проблеми с командировъчните, добре. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Тя, всяка организация, Мария, трябва да си 

има вътрешен ред, който предполага определени положения. Може би не навсякъде еднакво, 

не под всякаква форма. 

МАРИЯ КОЛЕВА: …/лоша връзка/… различно …/лоша връзка/… според бюджета.  

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Не. Говоря за членовете на ГС-ВСС, като 

структури, може да имат своите устави, правилници на работа и действие, за съществуване, 

различни условия. Така, че, нали, това, което говорим за командировъчни и т. н., нали е общо 

казано, пък вече, ако има условия, те, разбира се, отговарят за Наредбата за командировките 

в страната, така, че би следвало да са единни. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Колега, извинявайте, може ли ми кажете името си, 

защото за първи път Ви виждам – от следователите. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Николай Кръстев? 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Николай Кръстев. И съм член на УС на Камарата. Иначе съм 

следовател към Следствения отдел на СГП. Замествам колегата Колев. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Да, отделно може би ще се свържем с Вас, щом сте 

съгражданин.  

/Говорят извън темата – коментират времето в Хасково през есента, че е 

подходящо за всякакви дейности, тъй като температурите са почти летни и няма 

дъждове. Изказват задоволство от проведеното заседание на ГС-ВСС във Велико Търново./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Не е сложна организацията, каня официално 

всички, които трябва, от името на ГС-ВСС. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: За местните медии ще се погрижим там /в Хасково/. 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ти ще ми изпратиш списъка, официално ги 

каним – нищо сложно няма и нищо не е.  

Добре, подлагам на гласуване предложението, което направих, за 01.11.2024 г. в 

Хасково с начален час 14,30 ч., както и с текста, който казваше административните 

ангажименто на БАВЛЕК, съпредседателя Светла Дерменджиева и на ... Който е за, моля да 

гласува. 

/Участниците в залата вдигат ръка – за./ 

ВЕНЕТА ЖЕЛЕВА: От КНОБ – за. 

ДРАГОМИР АНГЕЛОВ: БАСВ – за. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, благодаря. Сега, вие вдигате ръка, но то 

върви и запис така, че трябва и да кажете. 

ЕЛЕНА ЯНАКИЕВА: АБАС – за. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Много благодаря. 

Сега, има ли някой против, някой въздържал се? 

МАРИЯ КОЛЕВА: Аз, естествено, съм въздържала се, защото направих друго 

предложение. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Тук да казваме ли или само онлайн? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Мария Колева, така. Да, само онлайн, тук при 

нас е ясно. 

Гласуване:  за: 12;   против: няма;   въздържал се: 1. 

Приема се. 

Имаме само един въздържал се, всички останали са за. 

Мария, само обяснявам, че разгледахме твоето предложение. Просто колегите не го 

приеха. 

МАРИЯ КОЛЕВА: Няма проблем, Светле. Нали мнозинството решава. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Сега мисълта ми е, че сме спазили така, както 

се казва, нужните изисквания за администриране на действията. 

Така, сега. Поли, идва т. 1, нали по обратен ред днеска така се случи – разглеждане 

на въпроса за взаимодействие на вещите лица с новоизбраните медиатори към окръжните 

съдилища, във връзка със задължителната медиация. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Може ли един въпрос, понеже имах работа и по-късно се 

включих, с коя организация имаше проблеми? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Сдружение на съдебно-счетоводните 

експертизи в Р България.  

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Фактически, …/лоша връзка/… и ще се представят наново, 

така ли? 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ами, те казаха, че ще кандидатстват наново.  

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Да, благодаря. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Така, има ли нещо друго по предходните 

точки или да си продължаваме първа точка?  

Така. БАВЛЕК, вашата дума, кратко, за да дадем възможност за изказвания, после 

предложения, ако трябва някакви за решение и така. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Тъй като КС отмени това за медиацията, сега ние имаме 

проблем по какъв начин медиаторите могат да се обръщат към вещите лица. Изобщо тоя ред 

да се стикова, защото имаме всякакви запитвания и имаме проблем в тази насока по 

отношение на чисто ежедневната работа. Как медиаторите могат да наемат, във връзка с 

процесите, които се случват при тях, вещи лица. После, въпросът със заплащането, както 

винаги. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Значи акцента е взаимодействието на вещите 

лица с новоизбраните медиатори и т. н., във връзка със задължителната – така е по-широко. 

Ако трябва, колегите ще разшириме, няма проблем. Някакво по-специално предложение и 

изказване от ваша страна? 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: За нас е най-добре това да бъде по някакъв начин 

регламентирано в наредба, защото за закон може да си мечтаем, с оглед ситуацията в 

Парламента. 

Наредбата ми се струва по-кратък път за решаване на някои проблеми, които са 

възникнали. По принцип, това за медиацията, и господин и. д. главен прокурор го е поставил 

в доклада си, годишния. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Аз имам няколко въпроса. Първо, коя институция би 

трябвало да издаде тази наредба? 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: За нас най-добре е взаимодействието между 

Министерство на правосъдието (МП) и Министерство на финансите (МФ), защото една част 

от нещата опират до пари. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Добре, преди конституционните промени какъв беше реда? 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Ами, тя тъкмо започна нещо да се движи по тоя ред и те 

после го отмениха. Така, че на практика това е един от проблемите, че няма създадена 

регламентация. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Т. е., преди конституционните промени не са имали право 

да влизат във взаимодействие? 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Не. Начина, по който влиза във взаимодействие. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Аз това питам – какъв беше реда, какво се случваше преди 

конституционните промени? Как се работеше? 
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ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Имало е проблем – медиатори, които имат такива казуси, 

за които имат нужда от вещи лица, обаче проблемът е възникнал кой ще плати – м диатора, 

който наема човека или хората, които участват в този процес на медиация. За да може да се 

вземе съответно някакво решение между двете страни. Това е проблемът. Възниква 

проблемът в тези кратки срокове и за нас, понеже постоянно получаваме такива запитвания 

как да се процедира, в момента сме в някакво такова безтегловно положение. …/страничен 

разговор в залата/… То има медиатори, обаче, ако трябва да се наема човек със 

специализирани знания в тази насока, има проблем с точно с този административен ред как 

да се плати. 

/Част от участниците говорят помежду си извън темата./ 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Аз доколкото разбирам проблемът е от финансова страна 

…/страничен разговор в залата/… не, че има забрана да се контактува. 

/Част от участниците говорят помежду си извън темата./ 

ТОДОР БАЛАБАНОВ: По-скоро организационно е …/страничен разговор в 

залата/… защото, например, съдията разпорежда, пък после той е против …/страничен 

разговор в залата/… те внасят депозит и тогава се вика вещото лице. Докато тук явно няма 

този механизъм, в който… 

/Част от участниците говорят помежду си извън темата./ 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Медиатора да разпореди. То трябва да има бюджет 

някакъв, за да може да определи. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Вие искате МФ …/страничен разговор в залата/… 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Ние искаме някаква наредба, която да регламентира тези 

…/страничен разговор в залата/… 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: … да позволяват двете министерства да ви плащат… 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА, ТОДОР БАЛАБАНОВ: Не, не. 

/Част от участниците говорят помежду си извън темата./ 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Да регламентира начина, по който това да се случи. 

ТОДОР БАЛАБАНОВ: Т. е. трябва да се гарантира на експертите заплащането, 

защото иначе няма да го правят. Като те „завлекат“ 2-3 пъти после не го правиш. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Чува ли се, само задавам въпроса, чува ли се? 

/Говорят едновременно./ 

РАЛИЦА ПЪРВАНОВА: … организационна дупка, която те искат да се запълни, т. 

е. да се внесе яснота чрез една наредба. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Само за момент. Искам да знам дали добре се 

чуват, дали от залата добре се чуват – на колегите, които са онлайн. 
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МАРИЯ КОЛЕВА, ЕЛЕНА ЯНАКИЕВА, НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Да, добре се чува. 

Чува се, да. Да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, защото някой път – така тук после да 

нямаме. Все пак да попитам. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Това е всъщност основата на нещата. Няма смисъл да 

навлизаме в някакви такива дълги обяснения, това е същината. Да сме по-експедитивни, 

както обичам аз, като инженер.  

Аз предлагам някакъв акт, който да изпратим на МП да прояви инициатива за 

създаването на поредната работна група, която да изработи този правен механизъм и в която 

да са включени и от МФ. Защото пак въпроса, както винаги, допира до пари и трябва, според 

нашата организация, не само МП, а и МФ също на участва, защото без бюджет… 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Не, то когато – извинявай, че те прекъсвам, в 

работната група когато се вземат определени решения, нали, за финансиране, нали, спрямо 

дейността, ако е в групата на наредбата, то това се залага и вече те си комуникират служебно 

с МФ. Така, че не може тук, според мен, да ги задължим да включат и МФ. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Извинявайте, може ли да взема думата за кратко. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Здравейте! За протокола – Любка Петрова от АБАС. 

Проблемът действително е много сериозен, особено след като се отвори тази 

законодателна празнота. Само че, за да се подходи чрез наредба за решаване на този въпрос, 

трябва да има законодателна делегация. Т. е., министъра, по силата на закона, да е 

оправомощен да приеме такава наредба, в противен случай наредбата би била 

моменталически отменена от Върховния административен съд.  

Поради тази причина ви предлагам и подкрепям, без да познавам колегата лично, 

която преди малко говори, подкрепям това да излезем ние с една декларация или писмо-

искане до МП, като ги сезираме за този въпрос, който е действително съществен и да 

помолим за някакъв вид разрешение. Дали ще направят работна група, в която ще включат 

представители на съответната професионална организация или ще поканят по-широк кръг, 

но трябва много спешно да се върви към решаване на този въпрос, тъй като вероятно има 

висящи производства по медиация, които очакват по някакъв начин да се вземе становище 

или да бъдат разрешени. Принципно в процеса по медиация, ако страните се съгласят да си 

споделят разходите, например да се избере такова вещо лица. Но при положение, че липсва в 

закона каквато и да било основа да се изискват тези разходи от страните, ми се струва, че ще 

бъде много, много трудно на медиатора.  

Всъщност моето изказване сега е насочено към това, че няма смисъл да обсъждаме 

твърде дълго. Доколкото ми е известно, няма възможност в закона да бъде издадена такава 
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наредба. Затова трябва ние да гласуване някакъв вид текст или декларация, или искане до 

МП в най-спешен порядък да направят било законопроект, който да бъде внесен в това или 

следващото Народно събрание (НС) и да се върви към вариант, с който да уредят тези 

въпроси. Благодаря ви. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Аз много благодаря. Искам – да, ще дам 

думата, искам само в продължение на изказването на Любка Петрова, аз много се радвам, 

познавам съдията от много дълго време, не е участвала е в нашите, мисля, че за първи път 

участва иначе няма как, нали? 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Да, за първи път участвам. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Както се казва, добре е дошла, безкрайно ми е 

приятно, така в личен план. И тъй като казваш там в каква форма, декларация ли, нещо си, 

сега казвам с две думи. ГС-ВСС излиза с актове – решение, където след това изходящи 

номера, пишеме до къде, в случая може да е МП, до Парламента, до тази работна група в 

Парламента, до друго министерство – давам само пример, всичкото това до всичките 

адресати, ние сме изпращали до всичките вносители на даден закон, например 40-50 човека в 

НС го получават – това го давам, като пример. 

Така, че помисли, докато има други изказвания, предложение заедно с 

предложението, да се комбинират за текста, който би бил по-екзактен и изряден за решение. 

Сега давам думата, който искаше да се изкаже, че не видях. 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Г-н Кръстев. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: А. Г-н Кръстев давайте, Вашʼта е думата.  

Г-н Кръстев! 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: Да, виждам Ви. Вдигнах ръка по предходната точка, но все 

пак подкрепям това, което казаха. Въпросът е след това решение на КС докъде и по какъв 

начин ще бъде внедрен института на медиацията. Така, че ние по принцип сме за, но вече 

законодателя трябва да го реши и се надяваме, че скоро ще имаме не служебно, а нормално 

правителство и вече всички неща ще се задвижат. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да де, ама трябва да изпреварим, да пишем. 

Мисля, че е най-подходящо. Да, така е, предложението е изключително добре. 

Богдана Лазарова. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Хубаво е да сезираме с оглед на това, че е възможно и 

други такива законодателни „дупки“ да са възникнали по близка материя и е възможно 

Министреството така или иначе да замисля една такава работна група как да ги реши тези 

неща. Т. е., ʼдето се вика, навреме да сигнализираме, за да може да се включи и тази материя. 

То едва ли е само това, което те имат да решават. Т. е., ако те замислят по-общо работна 

група, която да се занимава с въпроса след конституционните промените, да включат и това в 
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обсъжданията. И това би било по-ефективно, защото – ʼайде да го кажем, всички го знаем, но 

да го кажем и на глас, един месец преди избори, нали, никой няма да седне и да се занимава, 

колкото и да е… 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Сериозен въпроса. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: … прекъснато НС – нито някой ще седне да се занимава, 

нито ще внесе. Единственият ни шанс е, ако те и без това по такива материи ще организират 

работна група, да може да включим и този проблем. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, това е така. Има ли и други изказвания? 

РАЛИЦА ПЪРВАНОВА: Да помислим за акт. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да. Аз предлагам да обединим, текста да 

бъде, така да има обединение между двете предложения – на с-я Любка Петрова и на 

БАВЛЕК. Първата част е смисъла на с-я Петрова, а втората част е да им подскажем работна 

група, че сме готови да излъчим необходимия брой участници за работа, нали, да го 

направим с две изречения и да бъде ясно, че го изпращаме на вниманието на министъра на 

МП. И за мен е редно да бъде и до работната група в Парламента, която е по правните 

въпроси. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Комисията по правните въпроси. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Комисията, комисията. Така, че и на двете 

места. Давайте сега текст. Госпожо, с-я Петрова? 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Извинявайте и аз от време на време имам проблем с 

микрофона. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да. Чули ме, което е по-важното? 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Да, да, чух Ви. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Значи, първата част е тази част – 

административната, от твоя страна, което горе-долу го даде в едно изречение. Втората част е, 

че предлагаме за тази работа, когато има вече поле за действие, за да не пишем две писма, 

сме готови, предлагаме, че трябва да има работна група и сме готови да излъчим от всички 

членове на ГС-ВСС съответните представители. Това е горе-долу смисъла и да бъде до МП, 

на вниманието на министъра и до Комисията по правни въпроси в НС.  

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Всъщност идеята е да гласуваме днес решение, с което ГС-ВСС 

да сезира съответните институции, които Вие, г-жо Дерменджиева, изброихте, с искане да 

бъде този въпрос разрешен. 

БОГДАНА ЛАЗАРОВА: Да, да и затова питахме да предложите Вие формулировка 

по вашата част. 

ТОДОР БАЛАБАНОВ: Точен текст. 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Давай текст! Първо – сега аз започвам в 

главата, започваме така: „Съгласно дневен ред по т. 1, ГС-ВСС разгледа подробно“. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: „Констатира, че съществува“. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Само по-бавно, за да запише, Любче, по-

бавно. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Да, да. „ГС-ВСС констатира, че съществува проблем при 

връзката между медиаторите и вещите лица, необходими в процеса по медиация, както и 

съществуват проблеми не само при назначаването, но и заплащането на вещите лица при 

този процес. Доколкото Конституционният съд отмени със свое решение“ – трябва да си 

попълним решението, не го знам наизуст, „в Законът за медиацията и измененията в ГПК, 

доколкото Конституционния съд отмени тези текстове, съществува такава празнота в 

отношенията и за което настояваме МП или съответните институции да предприемат мерки 

по уреждането на въпроса.“ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Така. И следващото изречение: „При 

създадена възможност за отстраняване на тези празноти в нормативната уредба, ГС-ВСС 

предлага на МП създаване на работна група в тази връзка за разглеждане възможността за 

създаване на наредба, в която да, че ще изпрати свои представители от организациите, 

членуващи в ГС-ВСС, за сериозно професионално отношение и действие.“ 

/Говорят едновременно./ 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: … и медиаторите да участват. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да. И най-накрая да бъде изпратено до 

министъра на правосъдието и Комисията по правни въпроси към НС.  

Колеги, гласуваме акт на ГС-ВСС със следния текст:  

„Гражданският съвет към ВСС разгледа темата по т. 1 от дневния ред и констатира, 

че съществува проблем във връзка с взаимодействието на медиаторите и вещите лица 

необходим в процеса по медиация. Съществуващи проблеми са при назначаването и 

заплащането на вещите лица в този процес. До колкото и Конституционния съд отмени със 

свое решение № 11 от 01.06.2024 г. в Закона за медиацията и в Гражданския процесуален 

кодекс, се получи и съществува празнота в решенията, за което членовете на Гражданския 

съвет към ВСС настояват Министерство на правосъдието и съответните институции да 

предприемат мерки по уреждането на въпроса. При създадена възможност за отстраняване на 

тези празноти в нормативната уредба, Гражданския съвет към ВСС предлага на 

Министерство на правосъдието създаването на работна група в която да участват 

представители на Гражданския съвет към ВСС за създаване на Наредба, която да регулира 

тези процеси. 
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Актът да се предостави на вниманието на Министъра на Министерство на 

правосъдието, на Комисията по Правни въпроси към Народното събрание на Република 

България, по компетентност и на Пленума на Висшия съдебен съвет, за сведение. 

Така, сега ясно и точно, който е за, моля да гласува. 

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: Тук сме за, в залата. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Така. Които са онлайн – казвай коя 

организация. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Извинявам се много, с колегата Янакиева не съм го преговаряла 

този текст, надявам се, че ще ме подкрепи. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Ми, след като имаш права. 

ЕЛЕНА ЯНАКИЕВА: Подкрепям. 

ЛЮБКА ПЕТРОВА: Благодаря. 

ВЕНЕТА ЖЕЛЕВА: Гласуваме ли? 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, гласуваме. 

ВЕНЕТА ЖЕЛЕВА: КНОБ – за. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Благодаря. 

МАРИЯ КОЛЕВА: АДСИ – за. 

НИКОЛАЙ КРЪСТЕВ: От името на КСлБ – да. 

МАРИЯ КОЛЕВА: Чуваш ли ни, Светле! 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Да, чувам!  

ДРАГОМИР АНГЕЛОВ: От името на БАСВ – да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Благодаря. Мисля, че всички гласувахме – 

болшинство.  

Гласуване: акта се прие със „ЗА“, единодушно. 

Така, че текста се приема. Моля да се изготви проект, да изготвиш проект, да ми се 

обадиш все пак да го съгласуваме на всичките решения, нали, преди – както от протокола, 

така и от. Имаме три решения – по т. 1, по т. 2, по т. 1 имаме решения.  

И сега отиваме в т. 3.2 – разни, за да видим дали, ако няма нещо спешно и да не ви 

събирам по отношение на извънредни обстоятелства, кога да бъде следващото редовно. 

Едното е на 01.11.2024 г. – вече го решихме. Сега да видим по отношение на м. септември. 

Аз предлагам 27 септември. 

ПАВЛИНА ЖЕЛЯЗКОВА: Пак по Правилата. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: 27 септември за редовно, ако няма нещо, 

разбира се, чрезвичайно. Има ли други предложения? 

/Никой не дава знак за отговор./ 
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ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Както си е от 9,30 ч. – стандарт, тук. Така, 

който е за, моля да гласува! Следващо редовно насрочване 27 септември от 9,30 ч., ако, 

разбира се, няма нещо важно. Знаете, че по спешни въпроси – отново обръщам внимание, 

всеки може да пише, да изпрати материали, веднага се събираме в разстояние на 2-3 дена, без 

значение дали е петък. Нали, казвам – особено за хора, които – това е чисто организационно, 

подсказвам, че това се практикува. Имали сме и по три заседания в месеца, седели сме по                

8 часа да гледаме много тежки текстове така, че винаги сме готови. Не е казано всичко да 

излиза – тези, които са спешните, които са, само от съпредседателите, защото не е казано, че 

всичките материи гледаме. Така, че ако има спешни, всяка организация – повтарям още 

веднъж, пише, иска спешност и я получава.  

Има ли някой против – отново казвам 27-ми, това е по регламен последния петък? 

ЕМИЛИЯ НИКОЛОВА: Малко по-късно се включих, моля за извинение. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Нищо, добре дошла.  

ОТ УЧАСТНИЦИТЕ: 27-ми? 27 септември следващо редовно заседание. ОК.  

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: ССЗБ нали? 

ЕМИЛИЯ НИКОЛОВА: Да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Значи тя е гласувала само по т. 3.2, нали така? 

ЕМИЛИЯ НИКОЛОВА: Да, да, този път да. 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Добре, колеги. Има ли нещо друго, който 

някой да счита, че трябва да гледаме в разни? Нещо да се сеща? 

/Никой не дава знак за отговор./ 

ПРЕДС. СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА: Добре. Имам удоволствието да ви благодаря 

на всички. До скоро. 

 

Заседанието на Гражданския съвет към ВСС приключи в 10:12 ч. 

 

 

 

СЪПРЕДСЕДАТЕЛИ НА 

ГРАЖДАНСКИЯ СЪВЕТ КЪМ ВСС: 

/п/ 

СВЕТЛА ДЕРМЕНДЖИЕВА 

/п/ 

ЕВГЕНИ ИВАНОВ 
 

 

 

Изготвил протокола: /п/ 

Валентина Тесовска, 

технически сътрудник  на ГС-ВСС 

 


